
Bestyrelsesmøde d. 1. november 2023 

Dato 1/11-2023 Mødetidspunkt 17.00-21.15 Mødested: Lærerværelset på MKS 

Mødetype Bestyrelsesmøde 

Mødeleder Torben Samson 

Referent Karin Piccini 

Deltagere Torben Samson (TS), Karina Hasselriis (KAHA), Jesper Berring-Langberg (JL), Maria Rasch (MR), Ruben Carpens (RC), Casper 

Kjersner (CK), Muhammed Bektas (MBE), Troels Eriksen (TE), Carsten Gade (CG), Anders L. Lassen (AL), Nicholas Frost-

Lindsteen (NFL), Lars Holm-Nielsen (LHN), Mette Breschel (MB), Josephine Nexø og Julie Steffensen (GYM elevråd) 

Afbud/fraværende Birgitte Kuhlmann (BKU) 

1. Velkomst v. TS 

Diskussion TS bød velkommen, særligt til de to nye deltagere; Casper Kjersner som er indtrådt i TFs orlovsperiode og grundskolens nye 

viceinspektør Mette Breschel, som præsenteres i separat punkt senere på mødet. 

Der var afbud fra BKU. 

Konklusioner/Beslutning Intet 

Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

Intet   

2. Ledelsens redegørelse v. CG 

Diskussion 

 

 

CG introducerede Ledelsens redegørelse for de nye deltagere og foretog herefter enkelte nedslag i det udsendte materiale. 

Partnerskabsaftale – tilfredsstillende at det nu udmønter sig i et spændende projekt i samarbejde med Hareskov Skole om 

andetsprogsundervisning, som skal kvalificere både børn og forældres valg af 2. fremmedsprog. Der afholdes fælles 

forældremøde på MKS i uge 9, hvor børn og forældre kan synge, smage og lege på tysk og fransk. Der ses desuden på at søge 

fondsmidler til sprogcoaching – også i samarbejde med Hareskov Skole.  

Markedsførings-/PR-indsats frem mod orienteringsaften for GYM (17/1-2024) og 0.g (24/1-2024) er planlagt. Overordnet; 

outdoor kampagne (udvalgte stationer, busstoppesteder, buslinje 334) og massivt på sociale medier. Ledelsen drøfter fortsat 

kampagnen i avisen, da det er meget dyrt. 

I GYM drøftes, hvordan vi forholder os til kunstig intelligens og brug af Chatbots mv., da vi oplever et stigende antal elever, som 

lader sig friste til at bruge det. Fra politisk side forventer vi ikke lovgivning foreløbig, så de enkelte skoler skal definere 

rammerne. CG samarbejder med Danske Gymnasier og rektornetværket. AL supplerer med, at mange lærere ser frem til at kunne 

bruge det i undervisningen, da de kan se potentialet, men vi afventer databehandleraftaler. Bestyrelsen har også drøftet emnet på 

deres formøde og er enige i det spændende perspektiv. Bestyrelsen opfordrer ledelsen til at være proaktive og foreslår at punktet 



tilføjes udviklingsplanen, ligesom det kunne være et tema på et kommende bestyrelsesseminar. CG nævner at der allerede er 

aftalt en fællestime med oplægsholder om kunstig intelligens.  

Principper for håndtering af konflikter og uenigheder i elev- og forældregrupper – mundtlig orientering. 

CG orienterede bestyrelsen om skolens holdning og muligheder for ageren på overordnet niveau, herefter orienterede NFL om 

konkret situation på 8. årgang, hvor vi har høstet gode erfaringer til arbejdet med et tydeligt regelsæt for handlinger og normer, så 

vi står stærkere i vores dialog med både elever og forældre. Trivselsteamet med MB i front arbejder med det, bl.a. ud fra den  

strategiske grundfortællings menneskesyn. Ledelsen vil arbejde hen mod at se flere situationer fra flere vinkler, både den enkelte  

elev og det systemiske, med henvisning til Kruses gamle motto Omsorg for den enkelte i respekt for fællesskabet . 

Bestyrelsen understreger vigtigheden af kommunikation af skolens regler /værdier og holdning, og hvordan kommunikerer vi det 

ud til forældre og elever, både når de starter på skolen, men også løbende og uden for konfliktzoner. 

Ledelsen og bestyrelsen er enige om, at det er et vigtigt punkt, som der skal arbejdes grundigt med.  

Konklusioner/beslutning Intet 

Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

Nyt punkt til udviklingsplanen vedr. Kunstig Intelligens CG Inden næste bestyrelsesmøde 

Nyt punkt til udviklingsplanen vedr. skole-/hjemsamarbejde CG Inden næste bestyrelsesmøde 

3. Præsentation af Mette Breschel (MB) 

Diskussion TS bad alle deltagere om kort at præsentere sig selv, så Mette vidste, hvem hun skulle tale til. Herefter præsenterede MB sig selv, 

både privat og professionelt. MB har været glad for sin opstart på MKS og glæder sig til arbejdet, bl.a. med to udviklingspunkter; 

de professionelle samarbejder i GS og hvordan vi får den strategiske grundfortælling til at leve i praksis.  

Bestyrelsen vil meget gerne have et oplæg fra det nye trivselsteam, når de er kommet godt i gang: T rivsel/inklusion, hvad vil vi? 

– og hvad skal vi med indsatsen? 

Konklusioner/Beslutning Intet 

Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

Oplæg fra GS trivselsteam skrives på backlog KP Snarest 

4. Status på halprojekt v. CG 

Diskussion Processen er stadig i gang, men købsaftalen er mod forventning endnu ikke underskrevet, da der var endnu en knast. Udvalget 

mødes med kommunen igen mandag d. 6/11 og håber at kunne afslutte det. Den 9/11 præsenterer vores arkitekt det første 

skitseprojekt. 

Bestyrelsen mindede om at relevante dokumenter som aftalt lægges i Teams – lokalplaner, mv. og senere også underskreven 

købsaftale. Desuden lægges arkitektens første skitse ud til orientering. 



Konklusioner/Beslutning Intet 

Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

Relevante dokumenter lægges i Teams Ledelsen Snarest 

5. Elevrådsrepræsentanterne fra GYM har ordet 

Diskussion Elevrådet er kommet godt i gang og har afholdt første møde, hvor rådet er etableret.  Der er mange interesserede og særligt 

1.g’erne virker meget engagerede. Elevrådskasse bruges flittigt og de mange forslag bliver vendt, hovedparten små, som er 

nemme at løse, f.eks. knager i klasserne. En lidt større ting: Der er generelt opbakning til mobilkasserne blandt eleverne, hvor 

mange oplever øget koncentration og bedre fællesskab. Elevrådet vil gerne drøfte reglerne med ledelsen, f.eks. ønsket om at få 

mobilen i den lille pause og om der kan etableres en hylde, så mobilkassen står et fast sted. Desuden en opfordring til at lærernes 

praksis er ens, så der ikke er tvivl om reglerne. 

Kunstig intelligens er også nyt for eleverne, som leger med det for at finde muligheder. Elevrådet ønsker også at det kan bru ges 

på en konstruktiv måde. Glade for at ledelsen melder tydeligt ud om brugen ifm. opgaver, bl.a. på middagssamling.  

Middagssamling får ros, men der er flere forslag til forbedring/optimering. Elevrådet inviterer CG med til møde. 

TS opfordrer til også at invitere en fra bestyrelsen med, hvis det kan bidrage til elevrådets arbejde. 

Konklusioner/Beslutning Intet 

Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

Intet   

6. Kommunikationskonsulent Sarah Ørndrup har ordet - UDGÅR 

Diskussion Punktet udgår gr. sygdom 

Konklusioner/Beslutning Intet 

Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

Intet   

7. Økonomi – månedsgennemgang og estimat for dette års regnskab v. LHN 

Diskussion LHN lavede enkelte nedslag i det udsendte materiale og besvarede spørgsmål undervejs. Generelt ser det tilfredsstillende ud. 

Vi forventer et godt årsresultat og likviditeten holdes hvor den skal være. 

Der er ingen større ændringer i Finansiel status. 

Bestyrelsen udtrykte stor tilfredshed med, at vi ser ud til at lande så tæt på budget. 

Konklusioner/Beslutning Intet 



Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

Intet   

8. Udkast til budget og skitse til investeringsplan v. CG og LHN 

Diskussion LHN konstaterede, at der i forslag til finanslov 2024 ses pæne stigninger i tilskuddet. Bestyrelsen spurgte om tilskud til elever 

med særlige behov, som LHN redegjorde for. Bestyrelsen opfordrede til at være opmærksomme på at søge fonde/projektmidler, 

hvis vi vælger at arbejde med et særligt projekt/særlig indsats.  

På investeringsplanen ses renovering af hovedindgang og centralgangene, som har afventet en miljøscreening (der heldigvis ikke 

har vist asbest i loftet), samt tegning fra arkitekten. Bestyrelsen vil gerne se arkitekttegningen, som lægges i Teams. 

Der er ikke indregnet påbegyndt byggeri af hal, da vi endnu ikke kender økonomien bag.  

Herefter fulgte en længere drøftelse af kantinetilskud, udvikling og handleplaner/helhedsplan. 

Bestyrelsen ønsker at helhedsplanen indgår fast i ledelsens redegørelse på møderne. Desuden opfordres til, at der tilføjes et nyt 

punkt på udviklingsplanen, da kantinen er en vigtig del af skolens image. 

Der var enighed om at køre videre med det beløb, som er afsat på det præsenterede budget og så se på tilskuddet i næste budge tår, 

baseret på arbejdet med den aftalte handleplan.  

Bestyrelsen har et ønske om at den økonomiske rapportering indeholder et længere sigte (forecast med forskellige 

parametre/scenarier). RC eftersender beskrivelse. 

TS bad om at der ikke efterfølgende sendes input til budgettet i Teams, men at alle kommentarer kommer på dette møde. 

Det endelige budget baseret på dette mødes drøftelse fremlægges til godkendelse i december. 

Konklusioner/Beslutning Intet 

Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

Arkitekttegning lægges i Teams LHN Snarest 

Nyt punkt på udviklingsplanen vedr. Helhedsplan for kantinen CG Inden næste bestyrelsesmøde 

9. Udviklingsplan – afrapportering og evt. nye punkter v. CG 

Diskussion CG ridsede kort baggrunden for udviklingsplanen op – erstattede for 2 år siden resultatlønsaftalen og er en mere dynamisk model. 

Som nyt punkt er tilføjet Musikalitet og kultur – Gymnasiet. Det er en del af dannelsesprocessen og med til kognitiv udvikling. 

Desuden godt supplement til vores naturvidenskabelige profil. Vi har ønske om at ansætte en musiklærer mere i næste skoleår for 

at styrke det musikalske miljø og desuden ses på partnerskab med eksterne. Det har været svært at samle elever til den planlagte 

musical i foråret – kulturen skal genopbygges. 

Herefter fulgte kort gennemgang af status på de øvrige punkter.  

Følgende nye punkter på udviklingsplanen blev aftalt pba. drøftelse på mødet: 



Skolehjemsamarbejdet - trivsel, tydelig kommunikation – hvad skal der til for at skabe endnu bedre rammer. 

Udvikling af kantinen – udbud og kvalitet. 

Kunstig intelligens i undervisningen (på kort sigt; oplysning/uddannelse til ledelse og lærere). 

Et udvalg kan kigge på ny økonomisk rapportering (jf. pkt. 8), men det er ikke et punkt på udviklingsplanen. 

Konklusioner/Beslutning CG opdaterer udviklingsplanen og præsenterer den for bestyrelsen på næste møde.  

Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

3 nye punkter tilføjes, samt opdatering af udviklingsplanen 

Udviklingsplanen på agenda for næste møde 

CG 

KP 

Inden næste møde 

Inden indkaldelse til dec møde 

10. Forsikringsgennemgang v. LHN 

Diskussion Der er ingen store ændringer, men LHN har fået attraktive tilbud, som ikke vil betyde at vi skifter selskab, men mægler, Det vil 

ikke give en besparelse, men vi forventer at kunne holde priserne trods forventede stigninger. 

Konklusioner/Beslutning Intet 

Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

Intet   

11. Evt. og meddelelser 

Diskussion Intet 

Konklusioner/Beslutning Intet 

Handlingspunkter Ansvarlig person Tidsfrist 

Intet   

 

Næste ordinære bestyrelsesmøde er den 5. december 2023 kl. 17.00 

 

 


